
 

 

Protokół Nr XLIII/2014 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 marca 2014r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
10

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
00 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 12 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Zastępca Głównego Księgowego Marta Chłopek oraz 19 innych 

zaproszonych osób. 

 

Nieobecni Radni: 

1) Marek Banaszek 

2) Marek Mikulec 

3) Jan Łuczak 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały 

 

1. Barbara Gadomska – strażnik straży gminnej 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
10

 otworzył XLIII Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 



6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Wierzchowo za rok 

2013 

a) informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy w 

roku 2013, 

b) informacja o stanie bezpieczeństwa gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej  

w roku 2013. 

10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Zakładzie Karnym  

w Wierzchowie, Gmina Wierzchowo – druk nr 318, 

b. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 319, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego – druk nr 320, 

d. w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Gminę Wierzchowo – druk nr 321, 

e. w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo jako Partner do realizacji projektu 

pod nazwą „Europejski Festiwal Ludzi” współfinansowanego w ramach Programu 

Komisji Europejskiej – Kreatywna Europa – druk nr 322, 

f. w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/162/2012 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 

18 września 2012r. w sprawie podziału Gminy Wierzchowo na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych – druk nr 323, 

g. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/305/2014 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 27 

lutego 2014r. w sprawie wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk 

i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części – druk nr 324, 

h. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 325. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że na Jego ręce w dniu 27 

marca br. wpłynęły dwa pisma Wójta Gminy Wierzchowo z prośbą o zajęcie przez Radę 

Gminy Wierzchowo stanowisk: 

1) w sprawie dalszego udziału Gminy Wierzchowo w spółce PKS w Złocieńcu przy 

uwzględnieniu podziału udziałów zgodnie z wypracowanym stanowiskiem 

wspólników spółki w dniu 24 marca 2014r., 

2) w sprawie podtrzymania deklaracji Gminy Wierzchowo dotyczącej 

współfinansowania remontu drogi powiatowej w Wierzchowie w ramach 

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” w wysokości 1 400 000,00 

złotych. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zawnioskował o rozszerzenie porządku 

obrad o dodatkowy punkt o oznaczeniu 7., który otrzymałby brzmienie: 

„7. Stanowisko Rady Gminy Wierzchowo: 



a. w sprawie dalszego udziału Gminy Wierzchowo w spółce PKS w Złocieńcu przy 

uwzględnieniu podziału udziałów zgodnie z wypracowanym stanowiskiem 

wspólników spółki w dniu 24 marca 2014, 

b. w sprawie podtrzymania deklaracji Gminy Wierzchowo dotyczącej 

współfinansowania remontu drogi powiatowej w Wierzchowie w ramach 

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” w wysokości 1 400 000,00 

złotych 

 

Poddana pod głosowanie proponowana zmiana została przyjęta 12 głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. 

 

W związku z wprowadzeniem punktu 7. w brzmieniu jak wyżej, dotychczasowe punkty 

7,8,9,10,11,12,13 oznacza się odpowiednio, jako punkty 8,9,10,11,12,13,14. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XLII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 lutego 2014 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem dzisiejszej 

sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w nim 

zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 

1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Ponadto na sesji Wójt poinformował, iż ma do przekazania nieprzyjemną informację: 

Wojewoda Zachodniopomorski zmniejszył o 58 500,00 zł dofinansowanie w ramach 



programu „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania”. Zgodnie z uchwałą budżetową miała być 

to kwota 141 000,00 zł.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 4/2014 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 3/2014 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 3/2014i Protokół stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 3/2014 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 
 

Wójt Jan Szewczyk poinformował, że dnia 24 marca 2014 roku odbyło się posiedzenie 

wspólników spółki PKS w Złocieńcu, na którym przedstawił propozycje podziału udziałów w 

spółce zgodnie ze stanowiskiem Rady Gminy Wierzchowo wypracowanym na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy  w dniu 11 marca 2013r. (tj. 50% udziałów Powiat 

Drawski, pozostałe udziały liczone w oparciu o liczbę mieszkańców poszczególnych gmin). 

Niestety propozycja nasza nie uzyskała akceptacji wspólników. W wyniku dyskusji 

wypracowano nową propozycję podziału udziałów spółce, tj. 22 udziały Powiat Drawski, po 

16 udziałów Gmina Kalisz Pomorski oraz Gmina Złocieniec, 6 udziałów Gmina 

Wierzchowo. W przypadku proponowanego przez Radę Gminy Wierzchowo podziału 

udziałów gmina nasza posiadałaby 7,36% udziałów, natomiast według propozycji 



wypracowanej przez wspólników w dniu 24 marca 2014r. udział Gminy Wierzchowo 

wyniósłby 10% udziałów. 

W związku z powyższym Wójt zwrócił się z prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie dalszego 

udziału Gminy Wierzchowo w spółce PKS w Złocieńcu przy uwzględnieniu podziału 

udziałów zgodnie z wypracowanym stanowiskiem wspólników spółki w dniu 24 marca 2014r. 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński przedstawił udział poszczególnych gmin oraz powiatu w 

kosztach funkcjonowania spółki w roku 2014 oraz udział poszczególnych gmin oraz powiatu 

w kosztach spłaty zaciągniętego kredytu od roku 2015. 

 

Udział Gminy Wierzchowo w kosztach funkcjonowania spółki w roku 2014: 

176 000,00 zł – łączny planowany koszt uruchomienia działalności spółki 

150 000,00 zł – 10% wkład spółki do kredytu 

 

Udział liczony zgodnie z propozycją zblokowanej komisji Rady Gminy Wierzchowo (50% 

powiat oraz gminy proporcjonalnie do liczby mieszkańców): 

Wierzchowo – 7.36% - 23 994,37 zł. 

Udział liczony zgodnie z propozycją zebrania wspólników w dniu 24.03.2014r. (powiat – 22 

udziały, Gmina Kalisz pomorski oraz Złocieniec po 16 udziałów, Gmina Wierzchowo – 6 

udziałów): 

Wierzchowo – 10,00% - 32 600,00 zł. 

Udział liczony zgodnie z obecnie obowiązującymi udziałami (powiat – 20 udziałów, 

pozostałe gminy po 10 udziałów): 

Wierzchowo – 16,67% - 54 333,33 zł. 

 

Udział Gminy Wierzchowo w kosztach spłaty zaciągniętego kredytu od roku 2015: 

135 000,00 zł – roczna wysokość rat kredytu (przy założeniu, że raty odsetkowe pokrywane 

są przez spółkę) 

 

Udział liczony zgodnie z propozycją zblokowanej komisji Rady Gminy Wierzchowo (50% 

powiat oraz gminy proporcjonalnie do liczby mieszkańców): 

Wierzchowo – 7.36% - 9 936,32 zł. 

Udział liczony zgodnie z propozycją zebrania wspólników w dniu 24.03.2014r. (powiat – 22 

udziały, Gmina Kalisz pomorski oraz Złocieniec po 16 udziałów, Gmina Wierzchowo – 6 

udziałów): 

Wierzchowo – 10,00% - 13 500,00 zł. 

Udział liczony zgodnie z obecnie obowiązującymi udziałami (powiat – 20 udziałów, 

pozostałe gminy po 10 udziałów): 

Wierzchowo – 16,67% - 22 500, zł. 

 

Radni w dyskusji wyrazili różne opinie oraz podnieśli wiele kwestii, dotyczyły one: 

- kosztów likwidacji spółki, 

- pokrywania strat, 

- ogłaszanie przetargów na dowożenie dzieci pomimo utworzenia spółki, 

- brak gwarancji utrzymania kursów autobusów, 

- braku zasadności udziału Gminy Wierzchowo w spółce. 

Radni wypowiedzieli się, że stanowisko Rady Gminy Wierzchowo z dnia 11.03.2014r. było 

oparte na słusznych przesłankach (50% Powiat, gminy proporcjonalnie od liczby 

mieszkańców), to zadanie powinno być zadaniem Powiatu.  



Po dyskusji Wójt raz jeszcze zwrócił się do Rady Gminy i namawiał do pozostania w spółce, 

poprosił o wzięcie pod uwagę aspektów społecznych, gdy nie przystąpimy do spółki, 

autobusy mogą nas omijać. 

 

Po dyskusji i wysłuchaniu głosów „za” i „przeciw” Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie następujące stanowisko i zapytał, kto jest za jego 

przyjęciem: 

 

„Rada Gminy Wierzchowo wyraża zgodę na dalszy udział Gminy Wierzchowo w spółce PKS 

w Złocieńcu przy uwzględnieniu podziału udziałów zgodnie z wypracowanym stanowiskiem 

wspólników spółki w dniu 24 marca 2014 roku.” 

 

Za przyjęciem stanowiska głosowało – 7 radnych, przeciw głosowało – 3 radnych, 

wstrzymało się od głosu – 2 radnych. 

Rada Gminy stanowisko przyjęła. 

 

Wójt Jan Szewczyk zwrócił się z prośbą do Rady Gminy Wierzchowo o zajęcie stanowiska w 

sprawie podtrzymania deklaracji Gminy dotyczącej współfinansowania remontu drogi 

powiatowej w Wierzchowie w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych” w wysokości 1 400 000 złotych. Jest to zadanie pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1994Z, 1991Z i 1996Z na odcinku o długości 12.2 km. ETAP I – przejście 

przez miejscowość Wierzchowo. Koszt całkowity realizacji zadania – 5 600 000 złotych, 

dofinansowanie w ramach Programu – około 3 000 000 złotych, Powiat – 1 400 000 złotych, 

Gmina Wierzchowo 1 400 000 złotych. 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego projektu z Powiatem Drawskim 

dotyczącego powyższego zadania, Rada Gminy Wierzchowo podjęła w 2013 roku. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała, co dalej z budową kanalizacji w 

Świerczynie? 

Wójt powiedział, że nie umie dzisiaj na to pytanie odpowiedzieć, dokumentacja oraz 

pozwolenie na budowę będą gotowe pod koniec tego roku. Jeśli chodzi o środki, nie pojawią 

się prawdopodobnie w tym roku, może dopiero w latach następnych, ale będziemy na to 

przygotowani. Jak będzie gotowe pozwolenie na budowę, będziemy chcieli położyć 

kanalizację na odcinku Wierzchowo – Będlino wraz z rurą wodociągową, która w przyszłości 

dostarczy wodę do Sośnicy. Prace będziemy chcieli wykonać sposobem gospodarczym przez 

Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej i przy pomocy osób z Zakładu Karnego. 

 

Marta Chłopek – Zastępca Głównego Księgowego w Urzędzie Gminy przedstawiła sytuację 

finansową Gminy, jaka może zaistnieć po pozytywnej decyzji Rady Gminy, to jest 

podtrzymującej deklarację dotyczącą współfinansowania remontu drogi powiatowej w 

Wierzchowie w wysokości 1 400 000 zł – nie przekroczymy sześćdziesięcioprocentowego 

wskaźnika. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, kto jest za podtrzymaniem 

deklaracji Gminy dotyczącej współfinansowania remontu drogi powiatowej w Wierzchowie 

w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” w wysokości 1 400 000 

złotych? 

Rada Gminy Wierzchowo jednogłośnie ( 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”) podjęła stanowisko w sprawie podtrzymania deklaracji Gminy 

dotyczącej współfinansowania remontu drogi powiatowej w Wierzchowie w ramach 



„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” w wysokości 1 400 000 złotych. Jest 

to zadanie pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1994Z, 1991Z i 1996Z na odcinku o 

długości 12.2 km ETAP I – przejście przez miejscowość Wierzchowość. 

 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
55

-12
15

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

12 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

 

1. Radny Wiktor Majda złożył ustnie interpelację o następującej 

treści: 

W uchwale Nr XXIX/214/2013 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 21 

lutego 2013 roku w sprawie opłat za korzystanie z cmentarzy 

komunalnych gminy Wierzchowo zmienić zapis w § ust. 1 pkt 

polegający na wprowadzeniu opłaty w wysokości 100,00 zł za 

przedłużenie opłaty na kolejne 20 lat za grób dziecinny. 

Zróżnicowanie opłaty będzie wówczas adekwatne do treści zapisu 

w §1 ust. 1, pkt 1 i 2 cytowanej wyżej uchwały. 

 

2. Radna Genowefa Rosochowata złożyła dwie pisemne interpelacje o 

następującej treści: 

 

1) Interpelację kieruję do Wójta Gminy Wierzchowo. Zwracam się 

z prośbą o naprawę drogi prowadzącej w kierunku jeziora 

Dramienko w Żabinie. Na tej drodze są bardzo głębokie 

koleiny, dziury i wyboje, które utrudniają dojście do jeziora. 

Proszę o pozytywne załatwienie mojej prośby. 

2) Interpelację kieruję do Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim. Zwracam się z prośbą o naprawę drogi powiatowej 

w Żabinie od P.Rydel w kierunku P.Lenarta do drogi 

powiatowej Żabin – Żeńsko. Droga ta była naprawiana w 2011r. 

Dziury i wyboje stwarzają duże utrudnienie dla mieszkańców 

korzystających z tej drogi. Proszę o pozytywne załatwienie 

mojej prośby. 

 

3. Radny Stefan Żołynia zgłosił jedną pisemną interpelację o treści: 

 

Nadleśniczy Nadleśnictwa w Złocieńcu. W imieniu wędkarzy 

proszę o rozważenie możliwości dojazdu w/w do jeziora Lubie na 

połów ryb droga tzw. betonówką – odgałęzienie od drogi 

powiatowej Żabinek-Sienica za osada Żeńsko w kierunku Zatorze. 

Pragnę zauważyć, że Nadleśnictwa ościenne, które posiadają 



jeziora śródleśne udostępniają dojazd do nich dla wędkarzy, 

wytyczając drogę dla wędkarzy. Za przychylne ustosunkowanie się 

do prośby serdecznie dziękujemy. 

 

4. Radny Bogusław Pawłowicz zgłosił ustnie jedną interpelację o 

treści: 

Naprawić szafkę energetyczną znajdującą się na plaży nad jeziorem 

Dramienko w Żabinie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrała sołtys wsi Nowe Laski Beata 

Piwowarczyk: 

1. Zapytała Wójta, czy będzie możliwe założenie syreny w Nowych Laskach? 

2. Poprosiła o obcięcie gałęzi na drzewie rosnącym przy przystanku PKS w Nowych 

Laskach. 

W sprawie założenia syreny Komendant Gminny OSP Bogusław Pawłowicz stwierdził, że  

w Nowych Laskach nie ma jednostki OSP i nie ma syreny. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w roku 2013 oraz informacje o 

stanie gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2013, kolejno przedstawili: 

 

1. Komendant Powiatowy Policji – Jarosław Smolarek poinformował, że bezpieczeństwo 

w Powiecie Drawskim było przedmiotem styczniowej odprawy rocznej 

podsumowującej wyniki pracy policjantów powiatu drawskiego za rok 2013, w której 

uczestniczyli przedstawiciele samorządów powiatu drawskiego – Starosta, 

Burmistrzowie i Wójtowie. 

Komendant omówił wyniki pracy Komisariatu Policji w Kaliszu Pomorskim, który 

działa wspólnie z Posterunkiem w Wierzchowie, odnosząc się tym samym do stanu 

bezpieczeństwa  naszego powiatu i gminy Wierzchowo. 

Powiedział, że policja kładzie nacisk na takie aspekty, jak: przemoc w rodzinie, 

procedury niebieskich kart, bezpieczeństwo na drogach. Przedstawił sytuacje kadrową 

policji w powiecie, zmniejszenie stanu etatowego ma duży wpływ na jakość pracy. 

Gmina Wierzchowo działa wspólnie z Gminą Kalisz Pomorski. W związku z tym, że 

nie można zapewnić patroli całodobowych na terenie obu gmin, po godzinie 24
00

 pilne 

interwencje załatwiają patrole z Czaplinka, Złocieńca bądź Drawska Pomorskiego. 

W wypadkach drogowych w 2013 roku zginęło 13 osób – wszystkie wypadki 

wydarzyły się na drodze nr 10, nie było wypadków z udziałem pieszych. W 2014 roku 

nie było wypadków śmiertelnych. 

 



2. Kierownik Posterunku Policji w Wierzchowie – Leszek Wojtalik, informacja pisemna 

stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

Kierownik Leszek Wojtalik poinformował, że przestępczość i zagrożenie 

wykroczeniami jest wyższa jak w roku 2012. Rodzaje i liczba przestępstw w 2013 

roku: 

 kradzieże – 13 

 kradzież z włamaniem – 8 

 jazda w stanie nietrzeźwości – 32 

 zniszczenia mienia – 4 

 niepowrót do ZK – 2 

 groźba karalna – 1 

 niealimentacja – 1 

 art.48 ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii – 3 

 pobicia, bójki, uszkodzenia ciała - - 5 

 rozboje – 1 

 znęcanie się psychiczne i fizyczne – 1 

 wypadek drogowy – 3 

 niestosowanie się do polecenia sądu – 1 

 znieważenie funkcjonariusza publicznego – 7 

 nagły zgon – 1 

 fałszywe zeznania – 1 

 naruszenie miru domowego – m2 

 oszustwo – 2 

 pomówienie – 1 

 niedopełnienie obowiązków służbowych – 1. 

 

3. Strażnik Straży Gminnej - Barbara Gadomska, informacja pisemna stanowi załącznik 

nr 10 do nin. protokołu. Strażnik poinformowała, że największym problemem w 

naszej gminie są luźno biegające psy, drugim problemem są śmieci. Sprawy te będą 

rozwiązywane na bieżąco. Dużym zagrożeniem jest rozwalający się budynek w 

Nowych Laskach (posesja nr 5), w tym temacie należy podjąć zdecydowane działania. 

 

4. Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku 

Pomorskim – Robert Buszta, informacja pisemna stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

 

5. Komendant Gminny OSP w Wierzchowie – Bogusław Pawłowicz, informacja 

pisemna stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

Radny Stefan Żołynia zapytał Komendanta Powiatowego Policji, czy samochód pożarniczy 

może używać sygnałów dźwiękowych nie jadąc do akcji ratowniczej tylko w celu zaproszenia 

mieszkańców np. na festyn? 

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział: według mnie nie. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zapytała, dlaczego OSP Żabinek nie bierze udziału w 

akcjach? 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP Robert Buszta odpowiedział, że z powodu braku 

samochodu pożarniczego, bazy lokalowej i garażowej, jednostka nie jest przekwalifikowana  

z typu M na S. 



Prezes OSP Wierzchowo Janusz Przybyła dodał, że strażacy z Żabinka zasilają skład 

osobowy OSP w Wierzchowie. 

 

Radny Stefan Żołynia zapytał, czy strażacy z Żabinka są ubezpieczeni? 

Komendant Gminny OSP B.Pawłowicz odpowiedział: ubezpieczeni są wszyscy strażacy. 

 

Wójt Jan Szewczyk i Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podziękowali służbom 

mundurowym za współpracę w realizacji założeń mających na celu poprawę poczucia 

bezpieczeństwa naszych mieszkańców, za to, że chcą być, że chcą się poświęcać by nam żyło 

się spokojniej i bezpieczniej. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 

porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 13
20

-13
30

. 

Po przerwie przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/310/2014 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 

w Zakładzie Karnym w Wierzchowie, Gmina Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/311/2014 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/312/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego  – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/313/2014 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane 



przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Wierzchowo– która 

stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/314/2014 w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo jako 

Partner do realizacji projektu pod nazwą „Europejski Festiwal Ludzi”  

współfinansowanego w ramach Programu Komisji Europejskiej – Kreatywna 

Europa – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/315/2014 w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/162/2012 Rady 

Gminy Wierzchowo z dnia 18 września 2012r. w sprawie podziału Gminy 

Wierzchowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych – która stanowi załącznik nr 18 do nin. 

protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/316/2014 w sprawie wymagań jakie powinni spełniać 

przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 

także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części – która stanowi 

załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLIII/317/2014 w sprawie zmian w  budżecie Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych na ostatniej sesji interpelacje. 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

 

Ad. 13 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przypomniał Radnym o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych za 2013 rok. 

 

Radny Stefan Żołynia wystąpił  do Wójta z inicjatywą by osoby zatrudnione w ramach prac 

społecznie użytecznych wykonywały prace porządkowe i zbierały śmieci na terenie całej 

gminy. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 14
00

 zamknął obrady XLIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. B.Gadomska     ………………….. 

2. D.Łukaszewska …………………. 

 


